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Uitkeringen voor studenten  -  Cumul studietoelage en leefloon

Gezien de steeds verder stijgende kosten hebben veel studenten het moeilijk om de eindjes 
aan elkaar te knopen. Een diploma is vandaag de dag een van de beste tickets om uit de 
armoede te raken en dit vormt dan ook een belangrijk onderdeel van onze aanpak van 
armoedebestrijding, zowel op Vlaams als op lokaal niveau. Op Vlaams niveau is het 
belangrijkste financieel compenserende instrument de Vlaamse studietoelage. Op lokaal 
niveau is een belangrijke pijler in de tegemoetkoming richting kansarme studenten het 
leefloon van het Openbaar Centrum voor Maatschappelijk Welzijn (OCMW).

We zien dan ook dat het aantal studenten dat een Vlaamse studietoelage aanvraagt 
alsmaar stijgt. In het academiejaar 2019-2020 waren dat er slechts 93.671, in het 
academiejaar 2020-2021 steeg dat naar 108.756 aanvragen en in 2021-2022 waren dit er 
109.402. Op moment van schrijven van deze vraag (augustus 2023) waren er voor het 
recentste academiejaar 2022-2023 113.153 aanvragen voor een studietoelage. Gezien 
deze stijging neemt ook het aantal toegekende studietoelagen toe, gaande van 59.727 
toegekende studietoelagen in 2019-2020, over 61.900 toegekende studietoelagen in 2020-
2021, tot 61.826 toegekende studietoelagen in 2021-2022. Op moment van schrijven 
waren er voor het academiejaar 2022-2023 voorlopig 61.298 goedgekeurde 
studietoelagen.

Daarnaast zien we dat ook het aantal leefloonstudenten met een studietoelage stijgt. In 
antwoord op mijn eerdere schriftelijke vraag[1] gaf de minister een overzicht van de cijfers 
van de aantallen studenten in het hoger onderwijs die een leefloon ontvingen én 
daarbovenop een studietoelage kregen in het academie 2020-2021. Daar zagen we dat in 
totaal 2724 studenten een leefloon cumuleerden met een studietoelage, wat een sterke 
stijging was ten opzichte van de 2102 studenten van het academiejaar ervoor (+30%).

Graag had ik bij deze dus een update over het desbetreffende onderwerp voor het 
academiejaar 2021-2022.

1. Hoeveel studenten in het hoger onderwijs ontvingen er in het academiejaar 2021-2022 
een leefloon en daarbovenop een Vlaamse studietoelage? Graag opnieuw een 
opsplitsing per gemeente.

2. Wat zijn met betrekking tot de studenten met domicilie in Vlaanderen en Brussel, de 
aandelen Belgen, niet-Belgische EU-burgers en niet-EU-burgers onder het aantal 
studenten dat een studietoelage én een leefloon ontving in het academiejaar 2021-
2022? Gezien de minister in antwoord op een eerdere schriftelijke vraag meldde dat 



hij desbetreffende cijfers niet uitgesplitst op gemeentelijk niveau kon geven, graag 
opnieuw een algemeen overzicht ter zake.

3. In die statistieken zitten ook telkens enkele tientallen studenten die deze financiële 
compensaties ontvangen maar niet in Vlaanderen gedomicilieerd zijn. Hoeveel 
studenten die een studietoelage én een leefloon ontvingen in het academiejaar 2021-
2022 met een domicilie in de categorie ‘Buiten Vlaanderen’, hadden de Belgische 
nationaliteit, maar waren dus gedomicilieerd buiten Vlaanderen (in Wallonië of in het 
buitenland)?

[1] Gecoördineerde schriftelijke vraag nr. 303 (2021-2022) aan minister Weyts en nr. 173 
(2021-2022) aan minister Somers, ingediend op 4 februari 2022

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Bart Somers (481), Ben Weyts (849)



BEN WEYTS 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND 

GECOÖRDINEERD ANTWOORD
op vraag nr. 849 van 24 augustus 2023
van KRISTOF SLAGMULDER

1. De Vlaamse volksvertegenwoordiger kan de gevraagde cijfers raadplegen in Tabel 1 
van de bijlage. 

2. Volgende tabel geeft het gevraagde aandeel weer:

Aandeel studenten met een studietoelage én leefloon

Academiejaar Belg Europeaan Niet-Europeaan

2021-2022 72,69% 4,74% 22,57%

3. Gelet op het risico op herkenbaarheid of identificeerbaarheid en de GDPR-regelgeving 
hieromtrent, kunnen er hierover geen cijfers worden gegeven.

BIJLAGE

Cijfers

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=17802

